

EEX to launch Futures Style Margin Options on Power, Gas and Emissions Futures

The European Energy Exchange (EEX) will expand its product range on the derivatives market with new Futures Style Margin Options for EEX power, gas and emissions futures.

EEX is successfully offering Equity Style Margin Options for several of its products since many years and will now add Futures Style Margin Options to its product portfolio. On 7 December 2020, EEX will introduce the new options on the emissions market and support the offering with a fee holiday. The options on power and natural gas futures will be available as of 15 February 2021. All Future Style Margin Options will be available for order book trading and trade registration.

Futures Style Margin Options are a more liquidity-preserving options product as the up-front premium payment will be broken down into daily margin payments, similar to futures products, and the remaining premium will be finally paid at expiration. This makes it easier for portfolio and risk managers to evaluate their daily exposure.

Steffen Koehler, Chief Operating Officer of EEX, comments: “With the offering of the new options, we are able to provide our customers with not only a more liquidity-preserving options product but also with an option product whose payment structure is more aligned with our futures products and enables our customers to trade our wide range of products more efficiently.”

The clearing for the Futures Style Margin Options will be provided by European Commodity Clearing (ECC), the clearing house of EEX.

The **European Energy Exchange (EEX)** is the leading energy exchange which develops, operates and connects secure, liquid and transparent markets for energy and commodity products around the globe. As part of EEX Group, a group of companies serving international commodity markets, it offers contracts on Power, Natural Gas and Emission Allowances as well as Freight and Agricultural Products. EEX also provides registry services as well as auctions for Guarantees of Origin, on behalf of the French State: www.eex.com

Contact:

EEX Public Relations

T +49 341 2156-216 (Leipzig) | +44 207 862-7568 (London) | + 33 1 73 03 76 52 (Paris)

presse@eex.com | www.eex.com

EEX führt Futures Style Margin Optionen für Strom-, Gas- und Emissionsfutures ein

Die European Energy Exchange (EEX) erweitert ihre Produktpalette auf dem Terminmarkt mit neuen Futures Style Margin Optionen für EEX Strom-, Gas- und Emissionsfutures.

Die EEX bietet bereits seit vielen Jahren Equity Style Optionen auf einige ihrer Produkte an und erweitert nun ihr Produktportfolio um Futures Style Optionen für die EEX Strom-, Gas- und Emissionsfutures. Ab dem 7. Dezember 2020 werden die neuen Optionen am Emissionsmarkt eingeführt. Das neue Angebot wird von der EEX mit einer Fee Holiday unterstützt.

Ab dem 15. Februar 2021 wird die EEX die neuen Optionen auf Strom- und Erdgasfutures anbieten. Die neuen Optionsprodukte werden für den Orderbuchhandel und für die Trade Registration zur Verfügung stehen.

Die Futures Style Optionen sind liquiditätsschonender, da die Zahlung ähnlich zu Futuresprodukten in mehrere tägliche Marginzahlungen aufgeteilt wird. Damit können Portfolio- und Risikomanager ihr tägliches Risiko leichter bewerten.

Steffen Köhler, Chief Operating Officer der EEX, erklärt dazu: „Mit dem Angebot der neuen Futures Style Optionen werden wir unseren Kunden nicht nur ein liquiditätsschonenderes Optionsprodukt anbieten, sondern auch ein Produkt, das an die Zahlungsstruktur unserer Futures angelehnt ist und unseren Kunden damit einen effizienteren Handel unserer Produktpalette ermöglicht.“

Das Clearing für die Futures Style Optionen erbringt die European Commodity Clearing (ECC), das Clearinghaus der EEX.

Über die EEX:

Die European Energy Exchange (EEX) ist die führende Energiebörse, die weltweit sichere, liquide und transparente Märkte für Energie- und Rohstoffprodukte entwickelt, betreibt und vernetzt. Als Teil der EEX Group, einer auf internationale Commodity-Märkte spezialisierten Unternehmensgruppe, bietet die EEX Kontrakte auf Strom, Erdgas und Emissionsberechtigungen sowie Fracht- und Agrarprodukte an. Zusätzlich stellt die EEX Registerdienstleistungen zur Verfügung und führt Auktionen für Herkunftsnachweise im Auftrag des französischen Staates durch. www.eex.com

Kontakt:

EEX Public Relations

T +49 341 2156-216 (Leipzig) | +44 207 862-7568 (London) | + 33 1 73 03 76 52 (Paris)

presse@eex.com | www.eex.com